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Zápis z 2. jednání  výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a 
legislativu ZHMP  

 
 
Datum konání:      8. 2. 2012 od 16,00 h 
Přítomni:              dle prezenční listiny 
 
 
 
1. Program 2. jednání výboru 
Stávající program byl doplněn o materiály rad. Mgr. Manharta, a to Návrh k opětovné 
volbě přísedících Městského soudu  a Návrh postupu při navrhování nových kandidátů do 
funkce přísedícího Městského soudu z řad zájemců a zajištění přípravy a provedení volby 
nových přísedících. 
Takto upravený program byl schválen přítomnými členy /6-0-0/.  
 
 
Předseda výboru P. Hána požádal členy výboru o návrh na ověřovatele zápisu z  2. jednání 
výboru z důvodu neúčasti stálého ověřovatele J. Slezáka. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP souhlasí se 
jmenováním  J. Vávry  ověřovatelem zápisu z jednání konaného 8. 2. 2012. 

hlasování 6-0-0 
 
 
 
2. Kontrola zápisu 
Zápis byl schválen bez připomínek /5-0-1/. Zdržela se JUDr. Teska Arnoštová, neboť na 
minulém jednání nebyla přítomna. 
 
 
 
3. Plnění úkolů 

a) předložit ve výboru pro dopravu k projednání  informaci o překážkách bránících 
v průjezdu sanitních vozidel - předseda výboru předložil materiál 25. 1. 2012 na 
jednání výboru pro dopravu, kde svým usnesením výbor uložil odboru DOP, aby 
při budování nových komunikací nebo při rekonstrukcích zvážil možnost 
odstranění některých bariér; 

b) zpracovat tisk do ZHMP (jmenování tajemníka výboru)  - předseda výboru splnil – 
viz usnesení ZHMP 13/34 ze dne 26. 1. 2012 a představil členům výboru tajemníka 
Ing. Petra Berana. 

 
 
 
4a) Návrh k opětovné volbě přísedících Městského soudu (R-5557)  
 
Materiál  k projednání předložil radní Mgr. Manhart  a omluvil se za pozdní rozeslání 
těchto materiálů, neboť tisk R-5557 byl projednáván v Radě HMP 7. 2. 2012, ale následně  
byl z důvodu zpochybnění minulosti některých navržených osob do funkce přísedících 
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stažen (T. Lhota, J. Brožová, A. Peterková). Požádal členy výboru, aby se na dnešním 
jednání výboru vyjádřili k navrženým kandidátům do funkce přísedícího MS v Praze, aby 
mohl být tisk zařazen na únorové jednání ZHMP. 
diskuze: 
JUDr. Teska Arnoštová – avizovala zdržení se při hlasování, a to nejen z důvodu pozdního 
předání těchto podkladových materiálů, ale také pro nepřítomnost při projednávání 
posledního materiálu v  tehdejším výboru pro bezpečnost a legislativu ZHMP za 
předsednictví JUDr. Blažka dne 26. 10. 2011, kde nebyla členkou.  
P. Hána – jako člen předešlého výboru vím, že materiál byl ve výboru jednomyslně 
schválen, neboť nebyly žádné znepokojivé informace k seznamu osob. Řešením této 
nastalé situace je navrhnout nový seznam nebo zkrátit seznam o problémová jména. 
JUDr. Ledl – tento problém se již vyskytl na jednání ZHMP 2x. Podivil se, proč vzniká 
opět problém s některými jmény, neboť při schvalování seznamu na tehdejším výboru byl 
přítomen zastupitel p. Liška a ten neměl ke jménům žádné výhrady.Doporučil projednat a 
schválit seznam en bloc. 
P. Hána – připomněl, že výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP v původním složení byl 
v listopadu 2011 zrušen. 
JUDr. Ledl – upozornil, že usnesení přijaté tímto výborem je stálé platné. 
JUDr. Krobová Hášová – jako praktikující právník jsem ve styku s přísedícími MS, 
protože se některé kauzy projednávají více dní, uvítala by jmenovat spíše mladší ročníky. 
Problém při volbě spatřuje ve jménu pí Brožová. 
P. Hána – vnímá problém s věkem některých přísedících, ale není možné někoho 
diskriminovat. 
nám. Kabický – jako člen minulého výboru potvrdil platnost usnesení. 
J. Vávra – sdělil, že i jako člen tehdejšího výboru má problém s morálním kreditem a 
schválením tří jmen ze seznamu. Domnívá se, že nový výbor může přijmout i nové 
usnesení. 
JUDr. Krobová Hášová – domnívá se, že rozjednaná soudní řízení budou dokončena i při 
vyškrtnutí navržených tří jmen ze seznamu přísedících. 
Mgr. Trombik – navrhl kompromis a vypustit pouze p. Lhotáka a pí Brožovou. 
JUDr. Ledl – opětovně připomněl, že p. Liška byl na jednání tehdejšího výboru přítomen a 
vyslovil souhlas se seznamem. Je nutné se vypořádat s otázkou formálně právní, nelze 
zrušit usnesení zaniklého výboru, můžeme pouze přijmout nové usnesení a seznámit s ním 
ZHMP. 
P. Hána – v tisku předkládaném do zastupitelstva by mělo být usnesení tohoto výboru, 
proto navrhl hlasovat o vyškrtnutí problematických jmen v seznamu: 
pí Brožová  5-0-3  nedoporučena, vyškrtnout ze seznamu 
p. Lhota  5-0-3  nedoporučen, vyškrtnout ze seznamu 
pí Peterková  0-5-3  ponechat v seznamu 
 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP doporučuje 
zastupitelstvu zvolit celý seznam s výjimkou p. Lhotáka a pí Brožové. 

hlasování 7-0-1 
(přišli Kabický a Kloudová) 
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4b) Návrh postupu při navrhování nových kandidátů do funkce přísedícího 
Městského soudu v Praze z řad zájemců a zajištění přípravy a provedení volby 
nových přísedících (Z-502). 
Mgr. Manhart krátce seznámil členy výboru s důvodem předkladu tohoto materiálu - viz 
důvodová zpráva  a upraveným 10 bodovým postupem při  navrhování nových kandidátů -  
viz příloha č. 1 k důvodové zprávě tisku Z-502. 
diskuze: 
JUDr. Krobová Hášová – podporuje tento důležitý tisk, 2 přísedící při jednání mohou 
ovlivnit rozhodnutí soudu. 
JUDr. Novaková, řed. ZIO – vznesla dotaz, kdy členové Výboru pro bezpečnost, 
transparentní veřej. správu a legislativu ZHMP požadují předložení podkladových 
materiálů od ZIO, aby měli dostatečný prostor k prostudování  jmenného seznamu 
kandidátů. 
P. Hána – členové výboru by měli materiál obdržet cca týden před jednáním. Je však nutné 
brát v úvahu dostatečný čas pro event. přizvání kandidátů na jednání výboru. 
nám. Kabický – navrhl nejprve prostudovat dokumentaci předloženou od ZIO a pouze u 
sporných jmen zvolit samotné pozvání kandidáta. 
J. Vávra – vyslovil souhlas s názorem nám. Kabického, nejprve prostudovat CV a poté 
přizvat kandidáta k osobnímu jednání. 
JUDr. Ledl – situaci lze řešit následovně: nezvat nikoho, pozvat všechny kandidáty na 
výboru, zvát kandidáty na ZHMP, což je časově náročné a téměř nerealizovatelné. Dotázal 
se předkladatele tisku na důvod návrhu nového usnesení. 
rad. Manhart – odpověděl, že důvodem je především transparentnost. Dříve se zastupitelé 
seznámili se jmény kandidátů až po odsouhlasení na Městském soudu. 
P. Hána – navrhl upravit  usnesení, že „Rada HMP souhlasí, aby ZHMP pověřilo 
výbor….“ a nahradit pověřilo vhodnějším výrazem, např. deleguje. 
JUDr. Ledl – vyslovil nesouhlas s argumentem, že dříve se zastupitelé seznámili se jmény 
až po projednání na MS v Praze. 
P. Hána – požádal řed. ZIO o předložení podkladů a na základě diskuze ve výboru budou 
následně pozváni uchazeči. 
JUDr. Krobová Hášová – navrhla doplnit bod 3 v „postupu“ o minimálně 6 – 7 dní před 
výborem. 
P. Hána – doporučil ponechat stávající znění. 
 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP souhlasí 
s navrženým postupem při navrhování nových kandidátů do funkce přísedícího 
Městského soudu v Praze z řad zájemců a zajištění přípravy a provedení volby nových 
přísedících. 

hlasování 7-0-0 
(vzdálil se Trombik) 

 
 
 
5a)  Zpráva Policie ČR KŘ HMP k bezpečnostní situaci HMP za rok 2011 
Ředitel PČR, plk. Mgr. Vondrášek, doplnil komentářem prezentaci a vyzdvihl některá data 
ve statistice.  
diskuze: 
J. Vávra – dotázal se, co ovlivňuje trestnou činnost v Kyjích. 
Mgr. Vondrášek – přislíbil p. Vávrovi předložit podrobnější rozbor teritoria. 
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P. Hána – poděkoval za standardně zpracovanou zprávu a uvedl, že se potvrzuje 
specifikum sídlištní trestné činnosti. Dotázal se, jak ovlivňuje kriminalitu krize. 
 
 
5b) Zpráva ZZS HMP k bezpečnostní situaci za rok 2011 
Ředitele ZZS HMP MUDr. Schwarze omluvil a na jednání zastoupil nám. MUDr. 
Valášek. Podrobně okomentoval údaje, mimo jiné sdělil, že činnost ZZS HMP  v oblasti 
výjezdů se projevuje navýšením i z důvodu  hůře fungující primární péče v Praze, a to 
zejména v zásazích  rychlé zdravotnické pomoci bez lékaře, kde ZZS často supluje LSPP, 
především návštěvní službu, a pacienty je pak  nutné ve zhoršeném stavu transportovat do 
nemocnice. V oblasti dětské LSPP je situace o něco lepší. Náklady pražské LZS jdoucí na 
vrub Středních Čech dosahují již cca 7 mil. Kč a dosud není uspokojivé řešení této situace 
ze strany Středočeského kraje, resp. tato situace není dlouhodobě řešena. 
diskuze: 
JUDr. Teska Arnoštová  - podpořila názor MUDr. Valáška,  upozornila, že od 1. 4. platí 
nová legislativa a podle ní  bude poskytovatel zdravotních služeb mít povinnost podílet se 
na žádost kraje na zajištění lékařské, lékárenské a zubní pohotovostní služby. K datu 
1.4.2012 tak pozbývá účinnosti zákon č.160/1992 Sb., podle kterého vymahatelnost této 
povinnosti byla s ohledem na jeho znění a judikaturu nemožná. 
J. Vávra – dotázal se, zda existuje přehled výjezdů ZZS suplujících LSPP v členění na 
jednotlivé městské části. 
MUDr. Valášek – odpověděl, že takto není statistika nastavena, přehled je veden dle  
jednotlivých stanovišť  ZZS a katastrů. 
 
 
5c) Zpráva HZS HMP k bezpečnostní situaci za rok 2011 
Zprávu předložil Ing. L. Jordanidis, který omluvil ze zdravot. důvodů Mgr. Peška, ředitele 
HZSP. 
 
 
5d) Zpráva MP HMP k bezpečnostní situaci za rok 2011 
Mgr. Klema předložil vyžádanou písemnou informaci o  překážkách bránících v průjezdu 
vozidel Integrovaného záchranného systému. V komentáři k roční statistice zmínil některé 
trendy, zvl. kladl důraz na pokles počtu strážníků  (k 31. 12. 2011 - 60 strážníků) s tím, že 
se MP snaží minimalizovat dopady na veřejný pořádek.  
diskuze: 
J. Vávra – dotázal se Mgr. Klemy, v čem spatřuje příčinu tak rozdílných výsledků mezi 
PČR a MP u odhalených přestupků v oblasti dopravy nebo u ostatních přestupků, kdy je u 
PČR plus mínus malé procento rozdílu, ale u MP jsou výsledky skokové. 
Mgr. Klema – zmínil, že prioritou MP není doprava, jak nesprávně prezentují  sdělovací 
prostředky,  ale prioritou posledních 3 let je především veřejný pořádek. 
P. Hána –  z vlastní zkušenosti ví, že strážníci často plní požadavky starostů MČ, což se 
projevuje ve statistice MP vůči Policii ČR.  
Informaci o  překážkách bránících v průjezdu vozidel Integrovaného záchranného 
systému, zpracovanou MP HMP, předá řediteli DOP MHMP Ing. Heroudkovi. 
 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere zprávy 
PČR, ZZS HMP, HZS HMP a  MP HMP k bezpečnostní situaci za rok 2011 na vědomí. 

hlasování 7-0-0 
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(vrátil se Trombik, odešla Kloudová) 
 
 
 
 
6. Různé 
- - - 
 
 
Další jednání výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu 
ZHMP se uskuteční dne 21. 3. 2012 od 16,00 hodin. 
 
 
 
Zapsala: R. Procházková 
 
Ověřili: P. Hána 
 
  Ing. P. Beran 
 
  J. Vávra 
 
 


	Zapsala: R. Procházková

